
Zdeněk Svěrák:  

Radši voják než 

populista.  

 

 
 
 
 
Generacemi milovaný umělec Zdeněk Svěrák má pocit, že by jako 
známá osobnost měl vyjádřit svůj názor. „Tuhle se mě děti ptaly: 
„Dědo, co je to ten populista?“ Jak bych vám to děti… Populista je 
vychytralý chlapík. Pomocí odborníků zjistí, co by lidi rádi slyšeli, pak 
jim to slíbí a oni ho za to zvolí. Ony se ptaly: ‚A co je na tom 
špatnýho?‘ Špatný je to, že slibuje i to, co nemůže splnit. Třeba, že 
nebude válka. Nebo, že zruší drahotu. Ono to vypadá, jakože ten 
chlapík miluje prostý lid. Ale nemiluje ho. On jen chladnokrevně 
spoléhá na jeho důvěřivost. A lže. A to se, jak víme, děti, nemá. Je to 
až neuvěřitelné, jak ten člověk lže. On třeba o svém protivníkovi 
klidně řekne, že chce válku. Jen proto, že to byl voják. A to je takový 
nesmysl, děti, jako byste o hasičích řekly, že touží po požáru. Každé 
malé dítě přece ví, že hasiči dělají všechno, aby nehořelo,“ pronesl ve 
videu na Facebooku. Narážel tím samozřejmě na bezprecedentní 
zastrašování občanů ČR kandidátem na prezidenta Andrejem 
Babišem. Eva Holubová promluvila k voličům Babiše: Prezident 
nemůže vyhlásit mobilizaci, vzkázala jim a řekla, co si myslí o 
expremiérovi volby. „A proto já jsem těm dětem slíbil, že se přičiním, 
co je v mých silách, aby vedle školní tabule u nich po pět let jejich 
docházky nevisel žádný zarámovaný populista. Aby tam byl člověk, 
třeba hasič nebo voják, to by bylo ještě lepší, člověk, který by nedělal 
takovou ostudu, že by ho paní učitelka musela sundat. Tak, to abyste 
věděli, co my v rodině řešíme. Konec hlášení v českém jazyce,“ doplnil 
se svým charakteristickým rozloučením. 
 


